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Protokół Nr IV/2016 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Klembów 

odbytej 4 sierpnia 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Klembowie 

 
Obrady rozpoczęto o godz.1715, a zakończono o godz. 1813 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co stanowi 93,33% obecności radnych.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie IV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Klembów, 

2. Przedstawienie porządku obrad, 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Klembów na 2016 

rok, 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2016-2023, 

5. Zamknięcie obrad IV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Klembów. 

 

 

 

Ad.1.  

Otwarcia III nadzwyczajnej sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy pan 

Tadeusz Wojda. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda powitał wszystkich zebranych na sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że na sesji obecnych jest 14 

radnych, jest quorum a zatem podejmowane uchwały będą miały moc wiążącą. 

 

Ad.2.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda przedstawił porządek obrad IV 

nadzwyczajnej sesji. 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Klembów na 2016 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu.  

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że sesja jest zwołana w związku ze 

zwiększeniem dochodów w kwocie 205 185,52 zł oraz zwiększa wydatków w kwocie 422 

595,00 zł. Po stronie wydatkowej również dokonujemy zmian między paragrafami w tym o 

kwotę 56 000,00 zł zwiększamy dochody z tytułu wpływów z podatku od nieruchomości od 

osób fizycznych zmiany dokonano na podstawie zwiększenia przypisów w związku 

złożonymi deklaracjami podatkowymi w związku z włączeniami z ewidencji gruntów, 

gruntów takich, które nie podlegają opodatkowaniu. Zmiana dotyczy działu 756, rozdział 

75616 § 0310. O kwotę 38 387,00zł zwiększamy dochody z tytułu wpływów z podatku od 

środków transportowych zmiany dokonano w związku ze złożeniem nowej informacji przez 

przedsiębiorcę o nowych środkach transportu, zmiana dotyczy działu 756, rozdział 75616 § 
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0340. O kwotę 31 303,52zł zwiększamy dochody z tytułu wpływów z podatku od spadków i 

darowizn są to dochody ponadplanowe, zmiana dotyczy działu 756, rozdział 75616 § 0360. 

Przyjęliśmy do planu dochody ze spadków i darowizn na podstawie analizy z poprzednich lat 

są to dochody, których nie jesteśmy wstanie przewidzieć w tym roku dochody z Urzędu 

Skarbowego już są wykonane. O kwotę 12 000,00zł zwiększyliśmy dochody z tytułu 

zwiększenia subwencji oświatowej, zmiany dokonano na podstawie pisma Ministra Finansów 

informującego o zwiększeniu subwencji zn: ST5.4750.341.2016.4g. O kwotę 69 495,00 zł 

zwiększyliśmy dochody z tytułu wpłaty środków finansowych z niewykorzystanych w 

terminie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, zmiana dotyczy działu 

758, rozdział 75814 § 2990 i §6680. Te środki były w wydatkach niewygasających 

przeznaczone na projektowanie odcinka drogi z Krusza w kierunku Tłuszcza były już sygnały 

wcześniej, że to zadanie nie zostanie wykonane w terminie zgodnie z Uchwałą Rady w 

związku z powyższym, iż umowa jest podpisana zadanie jest w trakcie realizacji przejmujemy 

te środki po stronie dochodów i również będą miały odzwierciedlenie po stronie wydatkowej. 

Jednocześnie zmniejszamy dochody w kwocie 2 000,00 zł z tytułu wpływów z podatku od 

czynności cywilnoprawnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych, zmiana 

dotyczy działu 756, rozdział 75615 § 0500. Dokonujemy zmian wydatków w budżecie gminy 

w 2016r. zwiększamy wydatki w ogólnej kwocie 422 595,00 zł w tym o kwotę 68 000,00 zł 

zwiększamy wydatki w dziale 010, rozdział 01010 § 6050 z przeznaczaniem na realizację 

zadania „pn: budowa wodociągu w miejscowości Karolew”. W tej chwili jesteśmy po 

przetargu i zabrakło nam środków, aby realizować to zadanie. O kwotę 155 000,00 zł 

zwiększamy wydatki w dziale 600, rozdział 60016 § 6050 z przeznaczaniem na realizacje 

zadania pn. „budowa ciągu dojazdowego wraz z niezbędną infrastrukturą do Zespołu Szkół 

Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej oraz Domu św. Faustyny w Ostrówku (ulice: 

Słoneczna, Kościuszki, Piotra Skargi, św. Faustyny oraz Abp. Z. Felińskiego”. Byli państwo 

przed sesją na wizji, aby zobaczyć, z jakiego powodu są zwiększone środki, chodzi o 

wymianę studzienek kanalizacyjnych. O kwotę 69 495,00zł wprowadzamy wydatki na 

realizacje zadania pn. „opracowanie projektu technicznego budowy drogi w kierunku 

Tłuszcz- Krusze”, zmiana dotyczy działu 600, rozdział 60016 § 6050. O kwotę 7 500,00zł 

zwiększamy wydatki na realizacje zadania pn. „aktualizacja dokumentacji projektowo 

kosztorysowej przebudowy ul. Wiśniowej w Pasku i ul. Prymasa Tysiąclecia w Pasku etap I". 

O kwotę 50 000,00 zł zwiększamy wydatki w dziale 700, rozdział 70005 § 4590 z 

przeznaczaniem na wypłaty odszkodowań za przejęte grunty pod drogi gminne. O kwotę 50 

000,00 zł zwiększamy wydatki w dziale 750, rozdział 75023 § 4270 z przeznaczaniem na 

utwardzenie terenu wokół urzędu. Chodzi o teren za budynkiem urzędu tam mamy złożoną 

kostkę i chodzi o uporządkowanie tego terenu oraz zrobienie miejsc parkingowych. O kwotę 

10 600,00 zł wprowadzamy wydatki w dziale 754, rozdział 75404 § 6170 z przeznaczaniem 

na dofinansowanie zakupu samochodu dla Komisariatu Policji w Tłuszczu. W ramach 

przeniesienia wydatków w ramach paragrafów dokonujemy zmian z konieczności realizacji 

zadań dokonujemy zmianę pomiędzy paragrafami w planie finansowym ZGK na podstawie 

złożonego wniosku przez kierownika jednostki, zmniejsza się wydatki w ogólnej kwocie 52 

046,96zł w dziale 900, rozdział 90001 § 4010, § 4110, § 4120, § 4440 a zwiększamy o tą 

kwotę wydatki w dziale 010, rozdział 01010§ 4010, § 4110, § 4120, § 4440, powyższa 

zmiana wynika z konieczności dostosowania planu finansowego do aktualnych potrzeb w celu 

wykonywania powierzonych zadań dla jednostki. W związku z podziałem realizacji zadań 

dwie osoby z ZGK będą miały przypisane zadania dotyczące wodociągów, aby koszty obsługi 

nie byłyby przypisywane tylko do gospodarki ściekowej.  Aby nie było takiej sytuacji, że 

koszty wody będą bardzo niskie a ścieków bardzo wysokie, dlatego uaktualniono podział 

zadań między pracownikami bez zatrudniania nowych pracowników. Również w związku ze 

złożonym wnioskiem sołectwa Karolew w sprawie zmiany realizacji przedsięwzięć w ramach 
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funduszu soleckiego na 2016 rok dokonano zmian zgodnie ze złożonym wnioskiem tj. 

sołectwo zrezygnowano z zakupu projektora a środki w kwocie 1 000,00zł przeznaczono na 

oświetlenie uliczne –montaż lamp, w związku z powyższym zmniejszono wydatki w kwocie 

1000,00zł w dziale 921, rozdział 92195 § 4210 a zwiększono o tą kwotę wydatki w dziale 

900, rozdział 90015 § 4300. W ramach wprowadzonych zmian w 2016 roku zwiększył się 

deficyt o kwotę 217 409,48zł, który wynosi po zmianach 4 460 931,06zł. Ustalono przychody 

budżetu w kwocie 5 515 321,44 zł z tytułu wolnych środków, które przeznaczono na pokrycie 

deficytu w wysokości 4 460 931,06 zł oraz spłaty kredytów i pożyczek w wysokości 1 054 

390,38zł. W związku z wprowadzonymi zmianami do budżetu gminy również musieliśmy 

dokonać zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Aktualizacja obejmuje przede 

wszystkim zmiany o wartości wynikające ze zmian w budżecie w zakresie dochodów i 

wydatków wprowadzonych w 2016 r. Zarządzeniem Wójta Gminy i Uchwałą Rady Gminy 

Klembów, tj. zwiększamy dochody ogółem w kwocie 280 678,52zł oraz zwiększamy wydatki 

w ogólnej kwocie 498 088,00zł. W ramach wprowadzonych zmian w 2016 roku zwiększył się 

deficyt o kwotę 217 409,48zł. Również do przedsięwzięć wprowadziliśmy nowe 

przedsięwzięcie „Budowa boiska do piłki nożnej na działce 46 w Woli Rasztowskiej” 

zwiększono w związku z tym łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań w kwocie 411 

864,10zł oraz limit wydatków w podziale na lata 2016r. o wartość 21 864,10zł i 2017r. o 

wartość 390 000,00zł. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję. 

Radny pan Stanisław Jachacy zapytał, jaka pozostała kwota do spłaty kredytów?  

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że pozostało na koniec czerwca około 

11 000 000,00zł., spłacamy zgodnie z harmonogramami umów kredytów. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja mam dwa pytania połączę je razem. Jeśli chodzi o 

miejscowość Karolew tam jest zamiana nie zwiększenie wydatków. Chciałem, zapytać, jeśli 

chodzi o Ostrówek to żeśmy miej więcej zorientowali się jak to wygląda tutaj brakuje mi tej 

informacji, z czego wynika ta różnica, że trzeba doinwestować jest to nie wielka kwota 68 

000,00 zł, ale dobrze by było.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że tak jak wspominała po otwarciu ofert 

zabrakło nam środków.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale właśnie chodzi o szczegóły.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że zabudżetowane było 300 000,00zł, ale okazało się, 

że zagospodarowaliśmy już wcześniej ok. 60 000,00zł. aby nie opóźniać tego przetargu 

przeprowadziliśmy dodatkowe przetargi na przepusty pod torami w czterech miejscowościach 

w tym w Karolewie. Natomiast po przeprowadzeniu przetargu na wykonanie sieci 

wodociągowej w Karolewie najniższa oferta jest na kwotę 298 000,00zł. Więc istnieje 

konieczność dołożenia do tej najniższej oferty. Co trzeba zauważyć kwoty, które były 

przeznaczone w zeszłym roku na wodociąg Tuł i Krzywica były znacznie niższe pomimo 

dłuższej sieci wodociągowej. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Drugie pytanie jakby łączące się z tym czy uważa pan, że te 

155 000,00 zł tj. wystarczające na Ostrówek?” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że z chwilą rozpoczęcia inwestycji okazało się, że 

studzienki kanalizacyjne są w fatalnym stanie i bez ich wymiany nie ma sensu prowadzić 

dalej inwestycji. I wówczas zleciłem naszym pracownikom przejrzenie i zmonitorowanie 

wszystkich studzienek na trasie inwestycji po odkopaniu okazało się, że wszystkie studzienki 

są do wymiany łącznie 20 szt. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Czy 7 000,00zł jedna studnia a tych studni jest kilka (…) 

Największym zagrożeniem tu też jest wodociąg, który idzie w osi jezdni, który nie może być 

w osi jezdni. Trzeba go jednak zostawić i wykopać w drugim miejscu, bo to jest największy 

myślę będzie. Trzeba myśleć o przyszłości i może trzeba będzie zmienić.” 
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Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że tak jest na Felińskiego i Faustyny, czyli na tych 

wąskich uliczkach, że ten wodociąg przechodzi środkiem drogi i przykryjemy go teraz 

asfaltem. Oczywiście dla bezpieczeństwa i spokoju powinno się przesunąć ten wodociąg poza 

krawędź jezdni tylko, że w tej chwili wiąże się to z dużymi wydatkami. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Czyli zostawiamy to na później i najwyżej zrobimy obok.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że rozsądnie jest to zostawić tak jak jest a jak coś się 

wydarzy ponieść te koszty. O ile do wymiany studzienek wszyscy jesteśmy zgodni o tyle do 

wodociągu możemy przez najbliższe dziesięć lat nie zaglądać.(…) Natomiast inwestycja 

kanalizacyjna była wykonana ok. 8 lat temu. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie ja bym sugerował do rozważenia, ponieważ 

zajmuję się tutaj tą dziedziną troszeczkę mam wiedze na ten temat sugerowałbym takie 

rozważenie. Ile czasu minęło od ujawnienia tej wady?” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że Radni, którzy są z poprzedniej kadencji będą 

wiedzieć więcej. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Więcej niż 3 lata?” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że tak.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Bo jakby nie minęło więcej niż 3 lata to moglibyśmy 

spróbować z odpowiedzialności inspektora nadzoru żeby pokrył te straty.(…)” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że sprawa była podejmowana, była robiona ekspertyza. 

Wykonawca w między czasie wykonywał w ramach gwarancji naprawy.”(…) 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ponieważ nie wszyscy koledzy byli chciałbym powiedzieć 

to nawet jest groźnym objawem, że kinety wszystkie są odkształcone. Odkształcają się, czyli 

są powypychane a to się wiąże z tym, że za chwilę nie będzie drożności kanalizacji.(…) Tak 

już są podkształcane, ja wiem, co to jest kineta w twej pierwszej studni. W związku z tym 

nawet jak będzie wymiana teraz i z kinetami i z wszystkim do cna cała konstrukcja. Dlatego 

pytam o te środki jak pan powiedział, że będzie to może wystarczy.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że jeśli chodzi o studzienki tj. wymiana kompleksowa 

7 000,00zł brutto. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja mam prośbę tylko jedną panie Wójcie żeby niebyło 

później dyskusji z prawnikiem na ten temat, ponieważ jest to robota dodatkowa w tym 

momencie. Jeśli mieści się to w tych 20% dodatkowo to jest wszystko ok. Ponieważ jakby nie 

była do przewidzenia ta robota natomiast żeby ona miała coś przekroczyć żeby odpowiednio 

zadziałać wcześniej i przygotować dokumentację żeby nie było później zarzutu. To tylko 

chciałbym na to zwrócić uwagę ja już wiem, z czego to wynika ja już nie będę o to pytał. 

Powiem tylko, że wynika to, że projekt był wykonany wcześniej i bazujemy na starym 

projekcie natomiast to podczas wykonywania projektu nie było całej infrastruktury 

technicznej. Natomiast później uważam, że były to błąd, że przed realizacją nie sprawdzono 

wtedy czy coś w terenie się nie zmieniło. Takie rzeczy robi się przed przekazaniem do 

realizacji.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski zadał pytanie pani Skarbnik o zwiększone wydatki w kwocie 

422 595,00 zł, dochody zwiększone w kwocie 207 185,52 zł., skąd te środki zostały 

przypisane na poszczególne zadania. Co to jest za pula pieniędzy? 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że zwiększył się deficyt o kwotę 217 

409,48zł, który zostanie pokryty z wolnych środków. 

Radny pan Piotr Zakrzewski powiedział, że te środki, które są zabezpieczone na zadania są 

środkami wolnymi. 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że tak. 

Radny pan Piotr Zakrzewski zapytał w wyniku, czego one powstały? 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że one powstały na koniec roku 2015 w 

wyniku środków pieniężnych znajdujących się na rachunku budżetu wynikających z rozliczeń 
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wcześniej zaciągniętych kredytów, pożyczek w latach ubiegłych, które środki nie zostały 

wydatkowane. Są to środki, które pozostały na rachunku bankowym. 

Radny pan Piotr Zakrzewski zapytał ile mamy jeszcze takich wolnych środków? 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że już nie mamy. Maksymalna kwota, 

jaka była tj. 5 515 321, 44 zł została już zaangażowana. Czyli już wolnych środków żadnych 

nie mamy. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Pani Skarbnik proszę państwa chciałem zapytać dochody 

zwiększyły się o 205 000,00 zł zwiększamy teraz o taką kwotę. Czy od ostatniej sesji, kiedy 

były zmiany w budżecie dochody nam się zwiększały a nie są teraz uwzględnione? 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że zwiększały nam się dochody, które 

zostały wprowadzone do budżetu zarządzeniem Wójta były to dochody otrzymane z dotacji 

na realizację zadań GOPS. I one wchodziły po stronie dochodów i po stronie wydatków. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli były to dotacje tak.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że tak. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „I one weszły zarządzeniami Wójta i dlatego w Uchwale nie są 

już wymieniane, jako takie i podobnie dzieje się już z wydatkami tak.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że tak. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Chciałem jeszcze zapytać o przeniesienia, w ZGK. Bo pani 

powiedziała, może nie usłyszałem do końca, jaki jest cel tych przeniesień środków między 

tymi działami.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że do tej pory niebyło podziału zadań na 

pracowników obsługujących wodociągu, czyli fakturowania, księgowania itd. Wszystkie te 

zadania do tej pory były przypisane do zadania budżetowego związanego ze ściekami. I żeby 

nie powstała taka sytuacja gdzie będziemy wyliczać koszty zadań realizacji wodociągu i 

ścieków przy ustalaniu nowych stawek żeby podzielić zadania między pracownikami. Żeby 

nie było, że wszystkie zadania z zakresu księgowości realizowali pracownicy dot. kanalizacji, 

ponieważ realizują również zadania dotyczące wodociągu. Do tej pory nie było takiego 

podziału obowiązków.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli ilość pracowników się nie zmienia.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że są tylko przesuwane zadania między 

pracowników. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ja rozumiem. A do tej pory, czemu tak funkcjonowało jak 

funkcjonowało przez tyle lat.” 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Bo była tylko kanalizacja a wodociąg był tylko w 

Woli Rasztowskiej i w Kruszu trochę.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że byli tylko pracownicy zajmujący się 

konserwacją tych urządzeń wodociągowych. Teraz zapadła taka decyzja, aby podzielić 

zadania między pracownikami administracji i przypisać procentowo udział do 

poszczególnych zadań. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Te dotacje, co wspomniała pani teraz jest inna kwota niż 

faktycznie tutaj w dochodach odnośnie GOPS tak. 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że tak. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „To była całość z tamtej dotacji 77 000,00zł z groszem tam 

jest różnicy.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że tak to były środki dla GOPS. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Tu jest jeszcze napisane, że zwiększa się środki w kwocie 

422 595,00 zł w pozycjach 1-7 ale z tych pozycji wychodzi trochę mniejsza kwota, może 

przypadek 12 000,00zł różnicy jest.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, tak ma pan rację w uzasadnieniu 

ominęłam jedną pozycję w wersji tabelarycznej państwo macie. W uzasadnieniu, jako punkt 8 
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zwiększamy o kwotę 12 000, 00 zł wydatki w dziale 801, rozdział 80101§ 4240 z 

przeznaczeniem na zakup pomocy dydaktycznych. To będzie dotyczyło wszystkich szkół po 

2 000,00zł otrzymała każda szkoła w ramach zwiększenia środków w subwencji oświatowej. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Pani Skarbnik te 2 000,00zł, co jest na tej str. 1 uzasadnienia 

tej rozpiski do tej Uchwały tj. zmniejszenie dochodów.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że zmniejszenie już to poprawialiśmy. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli zmniejszenie.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że tak jak jest napisane u góry zmniejsza 

się dochody w kwocie 2 000,00zł. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Bo jest 207 000,00 zł u góry a na pierwszej jest 

205 000,00zł.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że tak już pani Dorota zwróciła na to 

uwagę. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Chciałem zapytać ten projekt drogi Tłuszcz-Krusze to już jest 

zakończony?” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że ostateczny termin jest do 30 września, dzisiaj 

odebraliśmy prawomocne zgłoszenie pierwszego etapu ok. 1,5km, który będzie realizowany 

na zgłoszenie. Natomiast na dwa pozostałe odcinki są na tzw. ZRID, na które musimy jeszcze 

poczekać. Ale projektant do 30 września powinien zrealizować całość projektu. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ale projekt obejmuje cały ten odcinek drogi, o który nam 

chodzi.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że tak.  
Radny pan Andrzej Pisarek: „I będziemy część na zgłoszenie robić?” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że będziemy robić trzy odcinki tzn. pierwszy jest po 

stronie Tłuszcza, drugi jest po środku między Tłuszczem a przejazdem kolejowym w Kruszu 

tam potrzebny jest ZRID, ponieważ musimy zrobić dwa podziały geodezyjne, natomiast 

odcinek od wsi do przejazdu kolejowego jest na zgłoszenie. Ponieważ mamy tam własność 

całego pasa drogowego, w którym mieścimy całość inwestycji i możemy zrobić na 

zgłoszenie, które już zostało wykonane. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli projekt do końca września będzie gotowy a kiedy 

zamierzamy z inwestycją ruszać.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że w miarę posiadanych środków rozważamy 

możliwość złożenia dofinansowania na tzw. Schetynówki. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Jak będzie to z takich trzech działek robione to nie wiem czy 

się zakwalifikuje.  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że do Schetynówek może być maksymalnie do trzech 

odcinków. 

Radny pan Stanisław Jachacy zapytał Wójta czy ten 1 800 000,00zł, który jest 

zagwarantowany w budżecie pokryje koszt do przejazdu kolejowego? 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że wartość kosztorysowa tego pierwszego etapu to ok. 

2 000 000,00zł, a wartość rynkowa ok. 1 300 000,00zł. 

Radny pan Stanisław Jachacy zapytał jeszcze o odwodnienie tej drogi. Ponieważ jest tak 

położona ta droga z naturalnym spadkiem, więc nie potrzeba jakiegoś dodatkowego wykopu.   

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że są zaprojektowane rowy. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Klembów na 2016 rok 

 

Za – 14 
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Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV.222.2016 została podjęta. 

 

Ad. 4.  

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-

2023 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ja chciałem zapytać, z jakiego tytułu i z czego pojawiło się 

przedsięwzięcie „Budowa boiska do piłki nożnej na działce 46 w Woli Rasztowskiej”. 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że jest to propozycja państwo, jako Rada Gminy o tym 

decydujecie. Fundusz sołecki z Woli Rasztowskiej został przeznaczony na taką inwestycję i 

po analizie proponuję odstąpić od boiska trawiastego i wykonać boisko ze sztuczną 

nawierzchnią. Głównie ze względu na koszt utrzymania boiska trawiastego, ale również jest 

możliwość uzyskania dotacji w przyszłym roku w wysokości 100 000,00zł z Urzędu 

Marszałkowskiego. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Wójcie to w dalszym ciągu ta kwota 390 000,00 zł. to 

jest o coś oparta ta kwota.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że o kosztorys.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „On już jest?” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że tak. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Mamy go tak za friko, czy zgłaszaliśmy go gdzieś ktoś go 

nam wykonał.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że mamy zgłoszenie wykonania budowy do Starostwa 

i na to nie trzeba projektu natomiast kosztorys jest wykonany przez pracowników ref. 

Inwestycji. 
Radny pan Andrzej Pisarek: „Ja pytam z kąt to się wzięło zacznę od pierwszej rzeczy.  W 

Strategii Rozwoju Gminy Klembów o takim boisku w Woli Rasztowskiej się nie mówi, jest 

wpisane tam inne inwestycje w Woli Rasztowskiej a o boisku jednak się nie mówi. To jest 

pierwsza rzecz, jaka by była. Koszt jest duży najpierw czy dostaniemy koszt 100 000,00zł 

dotacji to będzie prawie trzysta po naszej stronie, więc nie mało. A jak powiedziałem dla 

Woli są inwestycje chyba jak było słychać innej może wagi, istotniejsze może nawet. Kwestia 

budowy boiska na tej działce gdzie miała być budowana szkoła z halą sportową itd. I kwestia 

umiejscowienia i wszystko razem, to nie wiem czy to jest taki jak to się mówi towar pierwszej 

potrzeby dla mieszkańców Woli Rasztowskiej budowa boiska ze sztucznej czy tam trawiastej 

nawierzchni. W takich pieniądzach oczywiście, bo w ramach środków sołeckich mieszkańcy 

przyjęli sobie kwotę 21 000,00zł, bo chcieli zrobić boisko jakieś tam trawiaste. No mogli 

dostać informacje, że to jest nie realne tzn. realne, ale to jest skutek później. A teraz nagle się 

okazuje, że 300 000,00zł będziemy pakować w boisko tak jak powiedziałem nie jest to 

artykuł pierwszej potrzeby dla mieszkańców Woli Rasztowskiej.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że Radny ma prawo do takiej opinii. Z pełnym 

przekonaniem myślę, że Wola Rasztowska potrzebuje takiego boiska typu Orlik a ostatnie 

tygodnie pokazują gdzie zatrudniliśmy animatora pokazują, że jest ogromne zapotrzebowanie 

i to boisko jest tam potrzebne. Jest to moja opinia, ale to Rada Gminy decyduje o podjęciu 

takiej inwestycji. 
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Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja chciałem tylko dodać do wypowiedzi, ponieważ my 

mamy takie zapotrzebowanie, dlaczego miało powstać boisko trawiaste. Z uwagi na brak 

środków chcieliśmy, chociaż zrobić jakiekolwiek boisko. Z uwagi na to, że jest bardzo duże 

zainteresowanie młodzieży, ponieważ to boisko wielofunkcyjne ono się nie nadaje do gry w 

piłkę nożną. Tam mamy zrobione, jako takie boisko natomiast tam nie grają, ponieważ ono 

wymagało uporządkowania zrobienia. I pan Wójt nie wspomniał o tym tam rozmawialiśmy 

jeszcze wcześniej tam dodatkowo by korzystała szkoła w Woli Rasztowskiej.  Szkoła, która 

ma boisko przyszkolne to boisko się nie nadaje, ponieważ z uwagi na rewitalizację tego 

terenu tam w ogóle nie może tam być tego boiska przy szkole. To jest jedna rzecz oczywiście 

to, co kolega mówił hala sportowa z całym sercem by się przydała, szkoła też by się przydała. 

Tylko na razie mierzymy to, co możemy i ono się boisko zmieści na tym terenie, bo to żeśmy 

rozważali. Dlatego to boisko jest takie super dla nas sprawa wszystkie większe miejscowości 

mają Wola takiego boiska nie ma.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Nie wszystkie mają”. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Większe powiedziałem.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że docelowo każda szkoła powinna mieć dwa boiska 

takie boisko wielofunkcyjne oraz boisko typu Orlik.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Co do korzystania przez szkołę to ja pamiętam tylko jedno, że 

Dyrektor szkoły nie chciała tego boiska wziąć pod opiekę.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że to się zmieniło.(…) 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Tam jest inna kwestia. Tylko to boisko cośmy też tam 

wykonywali też właśnie dołożyliśmy z funduszu sołeckiego tam niema żadnej infrastruktury 

chodzi o budynki. Zakupiliśmy z funduszu sołeckiego taki barak, który stanowi taką 

przebieralnię, szatnię gdzie będzie można cokolwiek się rozebrać. Natomiast główna kwestia 

jest to, że szkoła najlepiej by chciała mieć boisko przy sobie a tam rzeczywiście niema 

możliwości przebierania się to jest przyszłość. Dlatego najważniejszą sprawą było 

wybudowanie szkoły z halą albo ewentualnie szkoły samej i boisko przy szkole. Natomiast 

wiecie państwo, jaka sytuacja jest póki, co woli takiej nie ma.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że w obliczu reformy edukacji, która nas czeka 

zwiększy się liczba uczniów w szkołach podstawowych, którym trzeba będzie takie miejsce 

zapewnić. Tak jak powiedziałem przy każdej szkole powinny być dwa porządne boiska i 

myślę, że ten cel jest do zrealizowania. Być może w przyszłym roku będziemy rozmawiali o 

budowie boisk Kraszewie poprzez wymianę nawierzchni boiska na sztuczną oraz 

wyremontowanie boiska asfaltowego i pokrycie go sztuczną nawierzchnią. Mam kosztorys na 

wyremontowanie tego asfaltowego tj. koszt ok. 160 000,00zł i sądzę, że jest to do wykonania 

w przyszłym roku. Także celem na najbliższe lata jest wykonanie po dwa boiska przy każdej 

ze szkół. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Wójcie ja zapytałem, dlatego podpierając się tą 

strategią między innymi oczywiście. W Kraszewie tam boisko jest wymienione na tą kadencję 

do wykonania 2016-2018 ale o boisku w Woli nie ma mowy. Stąd moje pytanie nie było o 

tym mowy strategia w jakimś celu powstaje oczywiście tam nie mówi być, co się może dziać, 

ale to jest istotna inwestycja. To nie jest 30 000,00zł tylko tj. prawie 400 000,00zł stąd moje 

pytanie skąd nagle bierze się taka zmiana 21 000,00zł ma miejscowość na fundusz sołecki to 

mamy razy ileś tam. A jak potrzeba dołożyć parę groszy do sołeckiego to okazuje się, że 

pieniędzy niema. Rozumiem, że w przyszłym roku będziemy aplikować o stosowne środki. A 

będziemy aplikowali po wykonaniu czy w trakcie?” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że w trakcie, ponieważ musimy mieć wybranego 

wykonawcę.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli ta inwestycja będzie możliwa, kiedy się okaże, że 

środki są do uzyskania na sto procent.” 
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Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że aplikując musimy mieć wybranego wykonawcę.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „I możemy wykonać wcześniej za swoje pieniądze a później 

mieć tę refundację.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że nie musi być wybrany wykonawca, ale 

niezrealizowana wypłata rozliczenie. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli warunkiem do tego żeby on podjął pracę jest 

otrzymanie dotacji.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że nie możemy prowadzić. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „I gdybyśmy nie dostali dotacji to i tak musimy zapłacić.” 

Radna pani Halina Adamska zapytała a co z mniejszymi miejscowościami. Ponieważ sami 

zbudowaliśmy place zabaw, sami o nie dbamy, sprzątamy, kosimy i we wszystko 

inwestujemy ze swoich własnych pieniędzy lub sołeckich. A duże miejscowości np. Wola 

wszystko dostają na tacy mają wykoszone place zabaw są boiska a co z małymi 

miejscowościami. W Woli było boisko, które zostało zdewastowane teraz jest opiekun, który 

również kosztuje. Nasze place również są dewastowane, ale sami musimy naprawiać z 

własnych pieniędzy i nikt nam nie chce dołożyć nawet za skoszenie trawy.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Powiem tak jestem trochę w niezręcznej sytuacji, ponieważ 

tj. pierwsza inwestycja od początku kadencji jakakolwiek. I jest burza taka w tym momencie 

szczególnie ze strony pani tutaj. (…) To, że Wójt dba o własne mienie, bo to jest mienie 

Wójta, jeśli chodzi o plac, szkoły o inne rzeczy. To chyba dobrze to robi a nie krytykuje to 

jest po pierwsze. A po drugie mówię to jest pierwsza inwestycja, jeśli chodzi o Wolę 

Rasztowską w tej kadencji. I to jest inwestycja taka ja wiem, że są większe potrzeby, 

ponieważ w Woli nie było inwestycji do tej pory. To, co było robione remont szkoły czy inne 

rzeczy tj. dbałość o własną infrastrukturę i to jest obowiązek gminy żeby o to dbała. To, że 

wybudowano boisko w poprzedniej kadencji wielofunkcyjne to wszystkie miejscowości to 

mają te, które mają szkoły.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Nie wszystkie.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „No to jak będą powstawały ja też będę głosował. Natomiast 

myślę, że ta dyskusja powiedziałbym trochę nie na miejscu, bo jak byście trochę państwo 

zastanowili się nad tym ile tych inwestycji w Woli było to byście zobaczyli, że Wola będzie 

miała jedną jakąś inwestycję taką dla młodzieży my tego nie chcemy dla siebie.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Zdzisławie żeby niebyło tak, że jest dyskusja burzliwa 

czy nie burzliwa, że nie chcemy dla woli tego boiska. Ja powiedziałem jedno czy tj. 

najważniejsze zadanie dla Woli. Tylko się o to pytałem w tym kontekście a mi nie 

przeszkadza róbcie boisko, jeżeli Wójt ma środki chce się zaangażować proszę bardzo. Tylko 

według mnie w Woli Rasztowskiej są rzeczy ważniejsze niż to boisko, jeżeli boiskiem 

zapewnicie sobie szczęście.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Mamy rzeczy bardzo ważne natomiast bierzemy to, co w tej 

chwili jest możliwe. Mówię wprost daliśmy fundusz sołecki teraz pan Wójt powiedział z tego 

funduszu możemy zacząć następnie fundusze sołeckie też będą prawdopodobnie na ten cel 

przeznaczane, aby to utrzymać. Ponieważ chcemy, co kol wiek dla tej Woli zrobić. 

Oczywiście mamy Radiową mamy inne rzeczy mamy dużo innych inwestycji. Natomiast 

wszystko to, co jest to akurat jest nierealne tj. realne, dlatego dziękuję.” 

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że od początku kadencji pojawia się temat obecnego 

boiska w Woli również było przedmiotem kontroli Komisji Rewizyjnej i kto tam był to wie 

jak ono wygląda. Ja po raz pierwszy jak go zobaczyłem byłem przerażony stopniem 

dewastacji, zniszczenia, brudu. I już wielokrotnie na zebraniach w Woli Rasztowskiej 

rozmawialiśmy, co z tym zrobić czy pozostawić do zniszczenia czy tchnąć w nie rzycie. Od 

miesiąca jest tam opiekun i myślę, że znaleźliśmy rozwiązanie, ponieważ pojawiają się dzieci 

można zagrać w tenisa.  Wczoraj do Urzędu przyszła pani z podziękowaniami, że coś się na 
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tym boisku dzieje. Myślę, że jest to kolejny argument a że w Woli potrzebne są inne 

inwestycje jak i w innych miejscowościach tylko tutaj trzeba było sobie odpowiedzieć, co z 

tym boiskiem dalej zrobić. Albo to rozwijamy tak żeby był to podobny obiekt tak jak jest w 

Ostrówku gdzie codziennie jest animator obiekt jest zadbany, czysty i myślę, że do takiego 

modelu dojdziemy. Wada boiska w Woli jest jedna, że znajduje się poza terenem szkolnym. 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Ja w kwestii tego boiska to uważam, że jest to bardzo 

dobrze, że wreszcie ktoś się tym zajmuje. Trudno koszty są, zawsze się ponosi koszty no nie 

ma zmiłuj. Ale ja nie była na boisku w Woli Rasztowskiej, ale widziałam zdjęcia i w wiem ile 

przeznaczyliśmy środków ile było nad tym głosowań i jak to niszczało i w jakim to fatalnym 

stanie wyglądało. Przecież to są nasze wspólne pieniądze to było strach na to patrzeć, więc 

jeżeli jest możliwość żeby ktoś się tym zajął i to działało to jest bardzo korzystne. A to, że 

trzeba zapłacić trudno. A teraz jeszcze apropo środków sołeckich, o których tak państwo 

mówili ja sobie zadałam ten trud i policzyłam. W naszej miejscowości największej w całej 

gminie to nam wypada w granicach 3,00zł tak wypadało w jednym roku chyba w zeszłym czy 

dwa lata temu wypadało ok. 3,00zł na mieszkańca. A policzyłam sobie w innych 

miejscowościach gdzie wypadało na mieszkańca pięćdziesiąt parę złotych tychże środków 

sołeckich. Proszę nie liczyć, bo my powinniśmy mieć grubo ponad 50-60 000,00zł a mamy 

niewiele więcej od tj. w granicach 27 000,00zł, 29 000,00zł tj. maks i koniec więcej niema. 

My powinniśmy dwa trzy razy tyle biorąc pod uwagę tylko przelicznik i liczbę mieszkańców. 

Więc proszę też nie mówić, bo nasze środki są zupełnie inne w dodatku widzieli państwo 

część państwa widziała nasze drogi to były w dobrym stanie drogi. W dobrym stanie ta 

Felińskiego, którą widzieliście i P. Skargi one były w świetnym stanie dzisiaj, bo było sucho, 

bo nie było błota, bo nie było wody. Proszę jechać tam wiosną to wtedy to wygląda i my 

mamy takich ulic większość, my mamy asfaltowe trzy ulice na krzyż w tym główna 

Kolejowa, która jest ulicą Powiatową. Którą mamy Koczorowskiej a gdzie Kościuszki 

Słoneczna w wodzie stoi można przyjechać i u mnie samochód sobie umyć na moim rogu, bo 

tak to wygląda. U nas jest bardzo dużo dróg my praktycznie na nic innego tylko na drogi 

przeznaczamy nasze środki sołeckie. Więc my nie przeznaczamy jak my mamy przeznaczyć 

na dodatkowe zabawki na placu zabaw przecież my bardzo chętnie przeznaczyli na zabawki 

na placu zabaw jeszcze na dołożenie na placu zabaw przy szkole na zrobienie siłowni 

zewnętrznych w parku bardzo chętnie na to byśmy przeznaczyli, ale skąd weźmiemy potem 

na drogi. My tylko na to na drogi i na rowy przeznaczamy wszystkie środki sołeckie i na nic 

innego. Więc tutaj mówienie, że państwo z sołeckich my z sołeckich jeszcze dużo brakuje do 

tych dróg za każdym razem. Bo u nas wszystko idzie na drogi, drogi albo rowy i nic innego.” 

Radna pani Halina Adamska powiedziała, że nie jest przeciwko wybudowaniu boiska w 

Woli, bo ostatnio na zebraniu w Woli obsmarowana, że jest przeciwko chodnikowi a teraz na 

następnym zebraniu będzie zaprotokołowane, że nie chciała boiska. Nie o to chodzi chciałam 

zrobić uwagę, że są jeszcze i mniejsze miejscowości. Pan Rasiński mówi, że jest to pierwsza 

inwestycja w Roszczepie przez osiem lat nie było inwestycji. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To nie znaczy, że w Woli ma nie być.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ja bym chciał jeszcze raz (…) nie jesteśmy przeciwko temu 

boisku. Nie odkręcajcie państwo w ten sposób sytuacji przedstawionej przeciwko boisku. Po 

prostu pojawia się dyskusja, nie było komisji, bo można było spokojnie rzucić ten temat na 

następną sesję i byśmy o tym powiedzieli spokojnie i bez potrzeby nagrywania. Więc stąd 

pytanie nikt tutaj z nas nie mówi, że nie dajemy, bo się zgodzimy zapewne tylko chodzi o 

pewna informację. Chcemy wiedzieć, z czego co wynika i tylko daleko. A jeszcze pytanie do 

pani Skarbnik. Pani Skarbnik w nawiązaniu do wypowiedzi pani Doroty Marcinkowskiej. Jak 

to się dzieje, że jedne miejscowości mają sołeckie większe inne mniejsze?” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska powiedziała, że środki sołeckie przeliczane SA na 

mieszkańca według kwoty bazowej. Ale ustawodawca zrobił furtkę, że nie może być to 
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większa kwota jak dziesięciokrotność kwoty bazowej i te miejscowości duże Klembów, 

Ostrówek, Wola Rasztowska i Dobczyn to są cztery miejscowości, które mają środki dużo 

większe jak by wynikało z ustawy. Natomiast jest ogranicznik, że nie może być jak 

dziesięciokrotność tej kwoty bazowej. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ale to nie wynika z tego, że czy Wójt czy Radni tak 

decydują. Przepisy pozwalają na takie środki i wszystko. A są miejscowości, które większe 

mają środki sołeckie jak powiedziała pani Halina, ale parki rozrywki nie są w Kraszewie czy 

gdzieś indziej tylko jest w Ostrówku tak przy okazji, jeżeli o tym już mówimy. Więc większe 

miejscowości mają większe możliwości.” 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „My nie mamy parku rozrywki.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „No ten park rozrywki, przy którym jest scena itd.” 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2023 

 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV.223.2016 została podjęta. 

 

 

Ad. 5. 

 

Zamknięcia obrad VI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy pan Tadeusz Wojda  
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Adamczyk   

 


